

January 29, 1951 Telegram from Mao Zedong to I.V. Stalin, conveying 28 January 1951 telegram from Mao Zedong to Peng Dehuai

Citation:

"Telegram from Mao Zedong to I.V. Stalin, conveying 28 January 1951 telegram from Mao Zedong to Peng Dehuai," January 29, 1951, History and Public Policy Program Digital Archive, APRF, f. 45, op. 1, d. 337, II. 41-43.

http://digitalarchive.wilsoncenter.org/document/112096

Summary:

A forward to Stalin of a message sent earlier by Mao to Peng Dehuai. It outlines operational plans for the PLA and KPA in and around Seoul and talks about the need to gain an advantageous military position with negotiations in mind.

Original Language:

Russian

Contents:

- English Translation
- · Scan of Original Document

SECOND MAIN ADMINISTRATION OF THE GENERAL STAFF OF THE SOVIET ARMY

CIPHERED TELEGRAM No. 16052

Copies: Stalin (2)

From BEIJING Received 18 hours 40 minutes

29.1.1951

EXTREMELY URGENT T

To FILIPPOV [Stalin]

At the present time the American troops are trying to attack the regions of the southern bank of the Han River adjacent to Seoul and Incheon [Jemulpo]. Such a situation has developed that our troops are deprived of the possibility of continuing rest and reformation and are forced immediately to begin preparation for the fourth operation. I send you my telegram of 28 January 1951, addressed to Comrade PENG DEHUAI.

I ask you to familiarize yourself with it and communicate your opinion about whether this is advisable from the point of view of the international situation:

"Comrade PENG DEHUAI!

- 1. I received your telegram of 27 January 1951, 24:00, and your order about preparation for conducting military operations sent to all armies.
- 2. Our troops must immediately conduct preparations for the fourth operation, with the goal of the destruction of 20,000 to 30,000 American and puppet [South Korean] troops and the occupation of the area to the north of the Daejeon-Andong boundary.
- 3. In the course of the preparation for this operation it is necessary to hold Jemulpo, the fortification before the bridge on the south bank of the Han River and the city of Seoul, and also to draw out the main enemy forces to the Suwon-Jemulpo region. After the beginning of the operation the main forces of the North Korean and Chinese troops must break through the enemy's line of defense in the region of Wonju and make attacks in the direction toward Yeongju and Andong.
- 4. The withdrawal of the Chinese and North Korean troops for 15-30 km to the north and the publication of a communication about support for the proposal about a temporary ceasefire is disadvantageous for us, since the enemy precisely wishes to cease military operations only at the time when our troops withdraw some distance to the north and in order that he (the enemy) can blockade the Han River.
- 5. After the conclusion of the fourth operation, it is possible that the enemy will conduct peace negotiations with us regarding a resolution of the Korean question. Conducting negotiations will then be advantageous for China and Korea. However, the enemy at present is calculating to return the fortification before the bridge on the south bank of the Han River, to the south of the line Seoul-Jemulpo and to blockade the Han River, so that Seoul would be under threat of shelling from enemy artillery, so as thereby to force us to cease military operations and begin peace negotiations. In this way the enemy wants to place China and Korea in a disadvantageous position, which we can in no case allow.
- 6. Our troops have not been able to receive reinforcements. Transporting troops is also inadequate. We have a very great difficulty in this regard. However, we are in a position to concentrate the main forces and with a strike in the direction of Wonju-Yeongju destroy a unit of American troops and four to five divisions of South Korean troops.

I ask you explain this to a meeting of the high command. This meeting must be completely directed to the preparation of the fourth operation.

- 7. After the Chinese and Korean troops occupy the region to the north of the Daejeon-Andong boundary, they must again make a two to three months long preparation, after which to accomplish the last, fifth, operation of decisive significance. This is advantageous in all respects.
- 8. The ninth army group must in the near future be redeployed to the region of Pyongyang, Seoul, Jemulpo, Suwon for rest and reformation. At the same time they must fulfill the task of defending the given region so as not to give the possibility to enemy troops to land in Jemulpo and Jinnampo [Nampo]. At the time of the fifth operation the given army group must participate in military operations on the western portions of the front.
- 9. At the time of implementing the fourth operation I ask you to think over the question of whether it will be better for the main forces of the Chinese and North Korean troops to divide into two echelons. Troops of each echelon must have a five day dry ration. Troops of the first echelon must make the breakthrough and carry out the pursuit of the enemy to a determined border, and the troops of the second echelon must continue the pursuit of the enemy, so that the operation will continue for 10-12 days and that in this time it will be possible to destroy as many enemy troops as possible.

I ask you to communicate your opinion.

MAO ZEDONG, 28 January 1951 19:00." No. 478. 28 January 1951 MAO ZEDONG

1.70

тыв. Сташну

ВТОРОЕ ГЛАВНОЕ УПРАВЛЕНИЕ ГЕНШТАБА СОВЕТСКОЙ АРМИИ

ШИФРТЕ	EJELLAWWY № 1802	Снятие копий воспрещается
No. 2 TOB.C1 No. 3 No. 4		Экл. № HECEMPETHO No. 14 No. 15 No. 16 No. 17
. N: 6	№ 12	" № 18 <u> </u>
Для заметок и резолюций	10 10 AA 1717 (6) 10 46 4 4 4 4 4 4 4 4 4 4 4 4 4 4 4 4 4 4	в.срочно т

В настоящее время американские войска питаются наступать на придегание и Сеуду и Чемульпо районы виного берега реки. Наико. Сложилась такая обстановка, что наши войска дишени возможности продолжать отдых и переформирование и винуждени немедленно приступить и подготовке четвертой операции. Посымаю Вам мою телеграмму от 28.1.51 г., адресованную тов. ПЭН ДЭ-ХУАЙ.

Прому ознакомиться и сообщить Ваше мнение, целесообразно им это с точки эрения международно-го положения:

"TOB. HEH. HE-XYAN I

- 1. Вашу телеграмму от 27.1.51 г. 24.00 и Ваш приказ о подготовке к редению военных действий, отданный всем армиям, получил.
- 2. Наши войска должни немедленно провести подготовку к 4 операция, с целью разгрома 20-30 тысяч американских и мирионеточных войск и заня-тию района к северу от рубежа Тайден-Анто.
- З. В ходе подготовии и данной операции необходимо удерживать чемульно, предмостисе упрепление на вином берегу рени Конко и город Сеуи, а также втянуть главные сили противника в район Суйген-Рисен. После начила операции главные силы северо-

(TOEL.KO.MO)

Продолжение шифртелеграммы №

		•
		_ /
		2
Петот		
Лист	**	/

корейских и китайских войск должни прорвать линию обороны противника в районе Генсю и развивать наступление в направлении на эйсю и Анто.

- 4. Отход китайских и северо-корейских войск на 15-30 км на север и опусликование сообщения о поддержке предложения о временном прекращении военных действий для нас является невыгодным, так как противник именно надеется прекратить военные действия лишь тогда, когда наши войска отойдут на некоторое расстояние на север с тем, чтобы он (противник) мог олокировать реку Клико.
- 5. После окончания 4 операции противник, возможно, будет вести с нами мирные переговоры по разрешению корейского вопроса. Тогда ведение переговоров будет выгодно для Китая и Кореи. Однако противник рассчитывает в настоящее время возвратить предмостное укрепление на вжном берегу реки Канко, к кгу от линии Сеул-Чемульпо и блокировать реку Канко, с тем, чтобы Сеул находился под угровой обстрела со стороны артиллерии противника, чтобы, тем самым, вынудить нас к прекращенто военных действий и началу мирных переговоров. Этим самым противник хочет поставить Китай и Корею в невыгодное положение, этого мы ни в коем случае не можем допустить.
- 6. Наши войска не успели получить пополнение в личном составе. Перемещение также недостаточно. В данном отношении имеется очень большая трудность. Однако мы в состоянии сконцентрировать главные сили и ударом в направлении Генср-Эйсю разгромить часть американских войск и четыре-пять дивизий южно-корейских войск.

Прошу Вас внести раз'яснение на совещании висшего командного состава. Это совещание должно быть полностью направлено на подготовку четвертой операции.

- 7. После того, как китайские и северо-корейские войска займут район к северу от рубежа Тайден-Анто, они должны снова провести двух-трехмесячную подготовку, после чего осуществить последнюю, пятую, операцию решающего значения. Это выгодно во всех отношениях.
- 8. 9 арм. группа должна в ближайшее время передислоцироваться в район Пхеньян, Сеул, Чемульпо, Суйген для отдыха и перефор-

(См. Сл. лист)

Продолжение шифртелеграммы № 16052

Лист ... 2

Экз. №

мирования. Одновременно с этим она должна выполнять задачу по обороне данного района с тем, чтоси не дать возможности войскам противника высадиться в Чемульпо и Циннампо. Во время пятой операции данная арм.группа должна участвовать в боевых действиях на западных участках фронта.

9. Во время проведения четвертой операции прому Рас подумать над вопросом, не дучше им будет главные силы китайских и сезерокорейских войск раздежить на два эшелона. Войска каждого эшелона
должны иметь пятидневный сухой паек. Войска первого эшелона должны совершить прорыв и вести преследсвание противника до определенного рубежа, а войска второго эшелона должны продолжать преследонание противника, с тем, чтобы операция продолжалась 10-12 дней и
чтобы в это время можно было разгромить как можно больше войск
противника.

Прошу сообщить Ваше мнение.

МАО ЦЗЕ-ДУН, 28.1.51, 19.00™.

₩ 478. 28.1.51.

мао цзе-дун

Отп. четыре экв. экв. В 3-4 - 8 Отдел Расш. Сущев 27.1.51 20.20 Отп. Чередин 4 20.55 29.1.51

> Проверия: НАЧАЛЬНИК ОТДЕЛЬНИЯ ПОЛКОВНИК

(MARAPOB)